

## PRAYERS

Mr. Macdonald (Rosedale), a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Copy of Report, dated April 21, 1977, of the Anti-Inflation Board to the Governor General in Council reporting its reference to the Administrator under the Anti-Inflation Act of the agreement respecting Otis Elevator Company Limited. (English and French).—Sessional Paper No. 302-1/134AAAAAAA.

Pursuant to Standing Order 60 (2), at the request of Mr. Macdonald (Rosedale), an Order of the Day was designated for the consideration of a Ways and Means Motion to amend the Customs Tariff (Sessional Paper No. 302-1/311A), laid upon the Table, Thursday, March 31, 1977.

The Order being read for the consideration of the Business of Supply;

Pursuant to Standing Order 58, Mr. Wise, seconded by Mr. Baker (Grenville—Carleton), moved,—That this House deplores the government's inability to give leadership in developing and implementing comprehensive and co-ordinated agricultural policies and programs and regrets that by ill-advised and *ad hoc* remedies the government has weakened the overall agricultural economy.

And debate arising thereon;

Mr. Nystrom, seconded by Mr. Knowles (Winnipeg North Centre), moved, in amendment thereto,—That the motion be amended by changing the period at the end thereof to a comma, and by adding immediately thereafter the following words:

“and this House further regrets the government's failure to give full support to an orderly marketing system, which would give producers the collective strength to reduce corporate power in the food system and stabilize farm incomes as well as prices to consumers.”

After debate thereon, at 9.45 o'clock p.m., Mr. Speaker interrupted the proceedings pursuant to Standing Order 58 (9)(a);

And the question being put on the amendment, it was negatived on the following division:

## PRIÈRE

M. Macdonald (Rosedale), membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Copies, en français et en anglais, d'un rapport de la Commission de lutte contre l'inflation, en date du 21 avril 1977, au Gouverneur en conseil, soumettant à l'examen du Directeur en vertu de la Loi anti-inflation l'entente concernant la *Otis Elevator Company Limited*. (Document parlementaire n° 302-1/134AAAAAAA).

En conformité des dispositions du paragraphe (2) de l'article 60 du Règlement, M. Macdonald (Rosedale) désigne un ordre du jour pour l'étude d'une motion des voies et moyens relative au Tarif des douanes (document parlementaire n° 302-1/311A), dont avis a été déposé sur le Bureau de la Chambre le jeudi 31 mars 1977.

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération des travaux des subsides.

En conformité des dispositions de l'article 58 du Règlement, M. Wise, appuyé par M. Baker (Grenville—Carleton), propose,—Que la Chambre déplore le fait que le gouvernement ait été incapable de prendre l'initiative en élaborant et en appliquant des politiques et programmes agricoles complets et coordonnés et regrette que le gouvernement ait affaibli, par des expédients inconsiderés, l'ensemble de l'économie agricole.

Il s'élève un débat;

M. Nystrom, appuyé par M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre), propose l'amendement suivant,—Qu'on modifie la motion en remplaçant le point final par une virgule et en y ajoutant ce qui suit:

«et la Chambre regrette également que le gouvernement n'ait pas donné tout l'appui nécessaire à un système méthodique de commercialisation, qui donnerait à l'ensemble des producteurs la capacité de restreindre le pouvoir des sociétés qui opèrent dans le domaine de l'alimentation et stabiliserait les revenus agricoles ainsi que les prix de détail.»

Après débat, à 9 h. 45 du soir, M. l'Orateur interrompt les délibérations, suivant les dispositions du paragraphe (9)a) de l'article 58 du Règlement.

L'amendement, mis aux voix, est rejeté, par le vote suivant:

(Division—Vote N° 39)

YEAS—POUR

Messrs.—Messieurs

Benjamin  
Blackburn

Broadbent  
Firth

Gilbert  
Knowles  
(Winnipeg  
North Centre)

Nystrom  
Peters

Symes—9